

Title (en)  
Double cylinder lock.

Title (de)  
Profil-Doppelschliesszylinder.

Title (fr)  
Serrure à double cylindre.

Publication  
**EP 0438654 A2 19910731 (DE)**

Application  
**EP 90121942 A 19901116**

Priority  
DE 9000746 U 19900124

Abstract (en)  
Double profiled lock cylinders are equipped with two cylinder housings (1, 2) which each consist of a circular cylinder part (1', 2') containing a rotary-actuable core and its tumblers and of a web part (1", 2") projecting radially from this and which are connected positively and non-positively to one another by means of a connecting bridge (6) made of harder material, which bridges a locking-bit region (3) located between them and contains the face-plate screw bore (5) located level with said locking-bit region and which extends on both sides in recesses present in the web parts (1", 2") of the cylinder housings (1, 2) and is contoured according to the web-part profile. In order to connect the two cylinder housings (1, 2) to one another so that they are still secure against being broken off and choked off, the connecting bridge (6) has a continuously solid spine which extends, in its middle part entirely surrounding the face-plate screw bore (5), directly up to the locking-bit region (3).

Abstract (de)  
Profil-Doppelschließzylinder sind mit zwei aus je einem einen drehbetätigbarer Kern und dessen Zuhaltungen enthaltenden Kreiszylinderteil (1',2') und einem daraus radial vorspringenden Stegteil (1",2") bestehenden Zylindergehäusen (1,2) versehen, die durch eine den zwischen ihnen liegenden Schließbartbereich (3) überbrückende und die in dessen Höhe gelegene Stulpschraubenbohrung (5) enthaltende, sich beiderseits in den Stegteilen (1",2") der Zylindergehäuse (1,2) vorhandene Aussparungen erstreckende, dem Stegteilprofil entsprechend konturierte Verbindungsbrücke (6) aus härterem Werkstoff form- und kraftschlüssig miteinander verbunden sind. Um die beiden Zylindergehäuse (1,2) noch abbruch- und abwürgesicherer miteinander zu verbinden, besitzt die Verbindungsbrücke (6) einen durchgehend massiv ausgebildeten, in seinem mittleren, die Stulpschraubenbohrung (5) voll umfassenden Teil bis unmittelbar an den Schließbartbereich (3) heranreichenden Massivrücken.

IPC 1-7  
**E05B 9/10**

IPC 8 full level  
**E05B 9/04** (2006.01); **E05B 9/10** (2006.01)

CPC (source: EP)  
**E05B 9/045** (2013.01)

Cited by  
EP0787872A1; EP0889182A3; DE10011102B4; EP0748908A3; EP1209305A1; US5501087A; EP0724053A3; EP0611246A1; US5479801A; GB2591102A; GB2591102B; EP0553044A1; FR2686641A1; GB2494737A; EP1881134A2; WO2006125245A1; WO0216712A3; WO2004063499A1

Designated contracting state (EPC)  
AT BE CH DE FR GB IT LI NL SE

DOCDB simple family (publication)  
**EP 0438654 A2 19910731; EP 0438654 A3 19911113; EP 0438654 B1 19940316**; AT E103029 T1 19940415; DE 59005017 D1 19940421; DE 9000746 U1 19910523

DOCDB simple family (application)  
**EP 90121942 A 19901116**; AT 90121942 T 19901116; DE 59005017 T 19901116; DE 9000746 U 19900124